
Protokół Nr 9/19 

z posiedzenia Komisji Środowiska i Rozwoju Wsi z 23 sierpnia 2019 r. 

 

Posiedzenie Komisji odbyło się w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego Trzcianki 

w godzinie od 11.30 do godz. 14.30 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. członkowie komisji, zgodnie z załączoną listą obecności, 

2. pan Krzysztof Wojciech Jaworski- Burmistrz Trzcianki; 

3. pani Joanna Zieńko – Skarbnik Gminy. 

 

Ad 1) Otwarcie posiedzenia. 

Posiedzenie komisji otworzyła Przewodnicząca Komisji pani Aneta Flis, witając 

wszystkich obecnych na posiedzeniu i gości. 

 

Ad 2) Przedstawienie porządku posiedzenia. 

 Przewodnicząca odczytała porządek posiedzenia. 

 Radny Wincenty Kilian zaproponował, aby przełożyć punkt 4 porządku 

posiedzenia na innym termin, na kolejne posiedzenie komisji. Radny Wincenty Kilian 

wraz z Radnym Mariuszem Łuczakiem i Radną Jadwigą Durejko nie wykonali kontroli 

na placach zabaw. Spowodowane było to tym, że Radny Wincenty Kilian i Radny 

Mariusz Łuczak są w komisji suszowej i nie byli w stanie wykonać tego przeglądu. 

 Radny Adrian Hałuszka stwierdził, że okres wakacyjny był dla każdego ciężki, 

nie rozumie dlaczego nie wykonano tego przeglądu. 

 Radny Wincenty Kilian odpowiedział, że okres wakacyjny nie dotyczy jego  

i Radnego Mariusza Łuczaka z tego względu, że były i nadal są obecne problemy 

suszowe. Pracy było naprawdę dużo. Zaznaczył, że wiedział, że sesja ma być 29 

sierpnia, zwyczajowo komisja Środowiska i Rozwoju Wsi odbywa się w poniedziałek 

lub wtorek przed sesją, na weekend radni byli umówieni na wykonanie tych 

przeglądów. Komisja została zwołana przez przewodniczącą na piątek i dlatego tego 

przeglądu nie wykonali. 



 Radny Adrian Hałuszka podziękował za wyjaśnienia. 

 Przewodnicząca poddała pod głosowania zdjęcie punktu 4. Przegląd placów 

zabaw, sal wiejskich, świetlic oraz remiz OSP na terenie gminy Trzcianka z 

porządku posiedzenia. Głosowanie: za- 5, przeciw-0, wstrzymujących się -2. 

Przewodnicząca przedstawiła nowy porządek posiedzenia, który brzmiał się 

następująco. 

1.Otwarcie posiedzenia. 

2.Przedstawienie porządku posiedzenia. 

3.Przyjęcie protokołu numer 8/19 z dnia 18 czerwca 2019 roku. 

4.Stan przygotowań do Dożynek Gminnych- informacja. 

5.Gospodarka odpadami komunalnymi - stan i perspektywy. 

6.Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej Trzcianki. 

7.Sprawy wniesione do komisji. 

8.Wnioski komisji. 

9.Zamknięcie posiedzenia. 

Radni nie mieli uwag do nowego porządku posiedzenia. Porządek posiedzenia po 

zmianach przyjęto w głosowaniu: za- 7,  przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 

 

Ad 3) Przyjęcie protokołu numer 8/19 z dnia 18 czerwca 2019 roku. 

Radni nie mieli uwag. Protokół został zatwierdzony w głosowaniu za- 7, przeciw-0, 

wstrzymujących się -0. 

 

Ad 4) Stan przygotowań do Dożynek Gminnych- informacja. 

 Przewodnicząca poinformowała, że została podpisana umowa z panem od sceny, 

w najbliższy poniedziałek przyjedzie osoba odpowiedzialna za wytyczenie sceny, aby 

osoba od elektryki mogła postawić słupy z rozdzielniami elektrycznymi. Będzie 

wyznaczone miejsce, gdzie będzie wyznaczona scena oraz wyznaczone miejsce na 

namiot dla występujących. Następnie przewodnicząca poinformowała, że jest już 

wybrany catering - wyłączność ma Pani …..... na catering vipowski, to ten w szkole i 

będą również talony na grochówkę dla uczestników dożynek. Catering na placu zabaw 



- w plenerze będą food trucki Pani …....... Stanowisko z watą cukrową będzie 

prowadzone przez Pana …......... Dodatkowo będą stanowiska z ciastem, kawą i herbatą, 

które również będzie miała Pani …...... Kolejnym  punktem są atrakcje - zamki 

dmuchane. Będą dwa zamki dmuchane. Jeden duży dla większych dzieci, drugi dla 

mniejszych. Dodatkowo będzie kula wodna, która będzie kontrolowana przez Drużynę 

WOPR „Anioły”. Przewodnicząca dodała, że będą również takie atrakcja, jak plecenie 

warkoczyków, puszczania baniek mydlanych, pokaz unoszących się baniek. 

Ogrodzenie, które miało być wykonane od strony utwardzonej przy stawie zostało już 

wykonane przez sołectwo, jest już zabezpieczone, natomiast ogrodzenie ogólnego  

placu zabaw jest w toku. Stoiskami wystawowymi, usytuowanymi przy utwardzonym 

placu, będą stoiska Piekarni Rogalik, Nadleśnictwa Trzcianka oraz Przedstawiciele z 

Rodzinnych Ogrodów Działkowych. 

 Radny Mariusz Łuczak - zadał pytanie, czy do wszystkich punktów 

gastronomicznych została wysłana oferta, bo jemu się wydaje, że powinna być 

wysyłana oferta do wszystkich i ta oferta, która będzie najtańsza powinna wygrać 

catering na Dożynki. Jakie były kryteria odnośnie cateringu na Dożynki? 

 Radny Adrian Hałuszka zadał, czy Radny Mariusz Łuczak pyta jako właściciel 

i czy w poprzednim roku była oferta składana? 

 Radny Łuczak odpowiedział, że pyta jako współwłaściciel hotelu Ajaks,  

a w poprzednim roku też nie było oferty z zapytaniem o catering. 

 Przewodnicząca zobowiązała się, że zdobędzie informacje na temat kryteriów 

wyboru cateringu na Dożynki w Łomnicy.  Przewodnicząca dodała, że to nie będzie 

tak, że corocznie będzie ta sama firma miała catering na Dożynkach. Zaznaczyła, że 

warto promować lokalne firmy. 

 Radna Jadwiga Durejko czy w międzyczasie od ostatniego spotkania komitetu 

organizacyjnego  dożynkowego były kolejne spotkania? 

 Przewodnicząca Aneta Flis odpowiedziała, że spotkania były. 

 Radna Jadwiga Durejko zapytała , dlaczego nie została o tym powiadomiona, to 

jest pytanie do Burmistrza. 

 Radny Kilian zadał pytanie ile wieńców dożynkowych jest zgłoszonych? 



 Przewodnicząca poinformowała, że na razie jest zgłoszonych 9 wieńców 

dożynkowych. Następnie poinformowała, że wjeżdżając od strony Dłużewa znajduje 

się plac utwardzony, na którym odbędą się obrzędy dożynkowe oraz taniec dożynkowy, 

będą usytuowane stoły piknikowe z namiotami. Dodatkowo po prawej stronie będą 

stoiska wystawowe. Przed sceną będą wystawione wieńce dożynkowe, a za nimi kosze 

wystawowe, które będą przekazane od Działkowców. Za częścią wystawową, w prawą 

stronę patrząc w kierunku Trzcianki będzie plac przeznaczony na wszystkie atrakcje 

rozrywkowe dla dzieci. Patrząc w drugą stroną będą rozstawione stoły z ławami i 

parasolami oraz catering. 

 Radny Hałuszka zwrócił się z pytaniem, czy jest możliwość zorganizowania 

wystawy maszyn rolniczych? 

 Przewodnicząca poinformowała, że jest plan gdzie można by było taka wystawę 

zrobić. Żadne firmy nie zgłosiły się aby wystawić swój sprzęt rolniczy. 

 Radna Jadwiga Durejko zapytała kto finansuje zamki dmuchane? 

Zamki dmuchane są finansowane po części przez panią …......... oraz w części przez 

Bibliotekę (pana …...............). Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

nie sponsorowała zamków dmuchanych- wykraczało to poza regulamin. 

Ad 6) Gospodarka odpadami komunalnymi- stan i perspektywy. 

 Przewodnicząca zaznaczyła, że jest to duży problem. Na chwilę obecną za 

odpady płacone jest 17,50 zł od osoby. Ludzie maja obawy, co do zmian. 

 Radna Durejko powiedziała, że nie widzi sensu dalszej dyskusji w tym temacie. 

Jest płacone od osoby i niech tak zostanie. Powiedziała również, że posiada informację, 

że inkasenci, którzy przychodzą co miesiąc, aby spisać liczniki na wodę, mogą wręczać 

deklarację odnośnie opinii nt. Pobierania opłaty za odpady komunalne w przeliczeniu 

na zużycie wody. 

 Przewodnicząca zauważyła, że warto dodatkowo edukować osoby odnośnie 

segregacji śmieci. 

 Radny Adrian Hałuszka stwierdził, że jako Rada Miejska musi zostać 

uszczelniony system pobierania opłat za odpady komunalne. Dodatkowo zaznaczył, że 

ma nadzieję, że wypracowana zostanie jakieś spójne stanowisko w systemie poboru 



opłat za odpady. Warto byłoby, aby mieszkańcy aktualizowali swoje deklaracje 

śmieciowe w przypadku śmierci lub narodzin członka rodziny. Radny  Adrian 

Hałuszka zwrócił uwagę na to, że warto byłoby spotkać się z nowym Prezesem 

Kombudu, aby poznać jego wizję na temat funkcjonowania Kombudu.  Stwierdził, że 

wiadomo że odpadów generujemy bardzo dużo. Poruszył także problematykę odpadów 

bio degradowanych  na terenach wiejskich. Radny poddał pod dyskusję problem 

odpadów bio z terenów wiejskich, zasadność wywozu tych odpadów bio z terenów 

wiejskich na PSZOK. Może warto byłoby pomyśleć  

o punkcie przeładunkowym odpadów bio na obszarach sołectw. 

 Radny Wincenty Kilian zaznaczył, że edukacja jest, mieszkańcy są edukowani. 

Problem jest tez z tym, że odpady są segregowane a firma zbierająca odpady zabiera 

wszystkie rodzaje odpadów za jednym razem. Może dla osób mieszkających na wsiach, 

które nie mają  odpadów bio degradowanych powinny być zniżki w opłatach za odpady 

skoro mają swoje kompostowniki, są rolnikami i tych śmieci bio firmy od nich nie 

odbierają. Byłaby to zachęta dla ludzi. 

 Radny Ryszard Wilant stwierdził, że segregacja jest, wywóz jest też 

wykonywany w sposób zadowalający. Jeżeli chodzi o odpady bio degradowane, to te 

osoby które nie mają swoich kompostowników, nie chcą nic składować. Nie każdy 

chce, bądź może składować w jednym miejscu odpady bio. Większość jest za tym, aby 

opłata za odpady była w przeliczeniu od osoby. Natomiast na pewno nie zgodzą się 

osoby, gdzie w domu jest 7-8 osób. Im więcej zużytej wody tym większe opłaty za 

odpady. Temat jest jeszcze do dyskutowania. 

 Radna Jadwiga Durejko stwierdziła, że trzeba się uczyć, a  nie mówić, że trzeba 

się uczyć. Stawki za śmieci generalnie są  duże i podwyższanie ich nie załatwi sytuacji. 

Podwyższając stawkę zadzieje się tak, że ludzie będą przekłamywać stan obecny, aby 

mniej zapłacić. Odpowiednia stawka za odpady na pewno pozytywnie wpłynęłaby na 

ludzi. A podwyższanie stawki nie załatwi sprawy, tylko spowoduje skutek odwrotny. 

Dookoła naszej Gminy są stawki o wiele niższe. Odpady bio degradowane i ich sposób 

składowania jest to bardzo przyzwoity pomysł. 

 Radny Adrian Hałuszka zwrócił się do Burmistrza z pytaniem czy dobre 



rozwiązania jakieś dostrzegł na konferencji w której ostatnio uczestniczył? 

 Burmistrz odpowiedział, że temat gospodarki odpadami zmienia się bardzo. 

Mamy już pewną wiedzę, ustawa została przyjęta przez Parlament. My jako gmina 

mamy czas do końca roku, aby nowe zasady określić, bo do końca roku mamy 

podpisaną umowę. Jako gmina w ciągu dwóch tygodni należałoby stworzyć zakres 

nowego regulaminu utrzymania porządku i czystości w mieście w oparciu o te zmiany 

ustawowe, które się pojawiły i o nasze lokalne potrzeby. Pozmieniało się bardzo dużo. 

Ta ustawa likwiduje regiony, czyli regionalizacji nie będzie. Można wywozić śmieci 

gdziekolwiek. Zmienia się też to, że gmina musi zróżnicować stawkę opłaty dla osób,  

które będą prowadziły przydomowe kompostowniki. Dalej dodał, że od 1 stycznia 

2020 roku pojawią się, niebieskie pojemniki na papier. Pojawi się konieczność 

segregacji na 5 frakcji. Każda nowa umowa będzie musiała być oparta na pięcio 

frakcyjnych zasadach. 50 % segregacji poziomu musi nastąpić, obecnie mamy 

segregację na poziomie 30 %. Jeżeli nie osiągniemy jako gmina segregacji na poziomie 

50 % będą nakładane kary. Od mieszkańców bardzo dużo zależy. Od gminy też będzie 

zależało ile np. odpadów bio zobligujemy się odbierać od mieszkańców. Można 

zdecydować, że np. część odpadów bio będzie odbieranych przez firmę, a pozostałą 

część w ramach opłaty od odpadów wywożona na PSZOK.  Nieruchomości 

niezamieszkałe będą musiały zapisać się do systemu, miało być odwrotnie jeśli 

chciałyby wyłączyć się z systemu wywozu odpadów, a ustawa reguluje to w taki 

sposób. Teraz to gmina musi się postarać, aby te osoby z nieruchomości 

niezamieszkałych zapisały się do systemu. Gminie albo Kombudowi może się to nie 

opłacać, bo maksymalną stawkę jako określiliśmy w grudniu za tonę odpadów 

zmieszanych 217 zł, za segregowane 170 zł za pojemnik 1100 litrów, a teraz 

ustawodawca narzucił 3,2% od dochodu rozporządzalnego, czyli 54 zł za pojemnik 

1100 litrów. Nie możemy wyższej stawki umożliwić operatorowi, który będzie odpady 

odbierał. Ktoś tę różnicę będzie musiał zapłacić. To będzie miało odzwierciedlenie w 

stawce za odpady na osobę. Firmy mają zagwarantowaną taką kwotę, czyli 54 zł za 

pojemnik 1100 litrów. Wszystko będzie wynikało z tego regulaminu, który chciałby 

Burmistrz konsultować podczas zebrań wiejskich. Chciałby przedstawić założenia i 



otrzymać zwrotne informacje od mieszkańców. Nie powinno być rozróżnienia w 

częstotliwości wywozu śmieci ze wsi czy z miasta. Jako gmina chcemy wyjść 

naprzeciw oczekiwaniom mieszkańców wsi. Największy problem będzie z 

osiągnięciem poziomu segregacji, ma być coraz mniej śmieci zmieszanych a coraz 

więcej śmieci segregowanych. Wszystkie prognozy przewidują że rok 2021-2022 

będzie ostatnim rokiem nadwyżki odpadów zmieszanych. Mimo, że my będziemy 

generować więcej śmieci to tych śmieci zmieszanych mamy mieć mniej, mamy 

generować śmieci posegregowane. Odnośnie rozliczenia od wody od osoby, 

ustawodawca dał radom gmin możliwość określenia tego, w jaki sposób te rozliczenie 

od wody będzie  wyglądać.  Sprawi to, że nie będzie takiej sytuacji, gdzie jedna gmina 

rozlicza się od wody i wojewoda to akceptuje, a druga gmina obok, ale w innym 

województwie i wojewoda to neguje, nie będzie już takiej sytuacji. My jako gmina 

określimy w jaki sposób te rozliczenie następuje. Nie będzie obaw, że ktoś tą decyzję 

zakwestionuje. Czeka nas także zmian deklaracji, czyli trzeba będzie do każdego 

mieszkańca dotrzeć i otrzymać odpowiedź zwrotną. Każda tona odpadów będzie o 60 % 

droższa w zagospodarowaniu, nie  z naszej woli, winy tylko tak, to jest określone w 

przepisie. Możemy różne rzeczy robić, taką rzeczą na pewno będzie punkt 

przeładunkowy i teraz Kombud nie ma takiej możliwości, żeby te śmieci zmieszane 

zostawiać, ale jeśli będzie możliwość powstania takiego punktu przeładunkowego, 

będzie to próba oszczędzania. Prezes Kombudu będzie obecny na Komisji 

gospodarczej i można będzie się zapoznań z wizją działań i stanu obecnego. Koszty 

zagospodarowania są niezależne od nas. Jedynie co możemy zrobić, to starać się 

obniżać nasze koszty operacyjne transportu. Jedyny sposób w jaki możemy koszty 

zagospodarowania obniżyć to musimy osiągnąć więcej niż 50% poziomu segregacji. 

Na ten moment my płacimy za śmieci Kombudowi, które są według umowy, a nie za 

te, które on faktycznie odbiera. Ta stawka 17,50 zł pozwala nam za zapłacenie za 

śmieci, które musimy zapłacić, natomiast od nowego roku trzeba będzie zapłacić za 

wszystkie śmieci, bo nikt nie będzie ich fundował. Teraz jest więcej śmieci, niż 

przewidywano w 2016 roku. Był plan żeby ilość odpadów zmieszanych spadała a 

zwiększała się ilość śmieci posegregowanych. 1000 ton odpadów rok do roku Kombud 



opłaca, my będziemy musieli za całą usługę zapłacić od nowego roku. System pięcio 

frakcyjny wchodzi od 1 stycznia 2020 roku, trzeba będzie znaleźć środki na te 

pojemniki. Jednym z rozwiązań  zgodnym z ustawą jest przerzucenie zobowiązania 

doposażenia nieruchomości na mieszkańca, którzy maja obowiązek wyposażenia się w 

odpowiedni, zgodny z regulaminem pojemnik. My jako Gmina  

w formie symbolicznej opłaty możemy przekazać te pojemniki, najpierw musi odbyć 

się inwentaryzacja ile tych pojemników jest, nowe nieruchomości będą musiały same 

się doposażyć. 

 Przewodnicząca podziękowała za wypowiedź, po czym zapytała czy są jakieś 

pytania odnośnie tematu. 

 Radny Wincenty Kilian chciał wyjaśnić sytuację poboru opłaty za śmieci  

w przeliczeniu na pobór wody. Ktoś musiałby zinwentaryzować ilość posesji oraz 

trzeba zwrócić uwagę na to, że na wsi zwierzęta tez czerpią wodę, trzeba by było 

założyć pod liczniki. 

 Przewodnicząca Komisji Aneta Flis zwróciła się z taką propozycją, aby 

mieszkaniec składający deklarację, gdy na przykład zmieni się skład danego 

gospodarstwa domowego przyszedł i zaktualizował oraz wytłumaczył powód 

wykreślenia z listy domowników. 

 Radna Durejko odniosła się do wypowiedzi Przewodniczącej Komisji Anety Flis, 

aby nie zmieniać się w państwo policyjne, bo odwróci się to przeciwko nam. 

 Burmistrz stwierdził, że on również nie chce zamieniać się w państwo policyjne, 

dlatego optował za opłata w przeliczeniu na zużycie wody. Ten sposób nie powodował 

konieczności weryfikowania mieszkańców i liczenia ich po domach. Nawet gdyby 

strażnik miejski chodził po domach to i tak nie może być pewien, kto tam naprawdę 

mieszka, a kto być może jest przejazdem. To jest oparte na deklaracji  

i ta deklaracja zależy od poczucia odpowiedzialności mieszkańców. 

 Radna Durejko stwierdziła, że to zależy od stawki, jeżeli stawka będzie 

odpowiednia, proporcjonalna to wszystko jest inaczej. 

 Burmistrz odniósł się do słów Radnej Jadwigi Durejko, że stawka jest jednakowa 

czy ona jest od osoby, czy w przeliczeniu na wodę. Ilość zużycia wody rośnie wprost 



proporcjonalnie do wytworzenia odpadów. Stawka za osobę 17,50 zł i zużycie wody w 

przeliczeniu na osobę też wynosi około 17,50 zł za osobę. Ta opłata jest jednakowa tu 

i tu bo gmina i tak musi uzyskać określoną kwotę do systemu. Nas jest ciągle tyle samo, 

przy obecnym pobieraniu opłat od osoby płaci 19 tysięcy osób, przy opłacie za odpady 

w przeliczeniu na zużycie wody płacą wszyscy plus ci, którzy są zadeklarowaniu do 

płacenia inaczej niż od wody i są liczeniu od  osoby. Można używać systemu 

mieszanego, można go rozszerzyć. 

 Przewodnicząca Komisji zwróciła się z pytaniem czy jest gdzieś określona 

minimalna stawka zużycia wody, taka która jest niezbędna do życia, czy będzie dolna 

granica zużycia wody? 

 Burmistrz odpowiedział, że Regionalne Izby Obrachunkowe wykluczają 

możliwość narzucenia komuś zadeklarowania odgórnie. Teraz gminy mają władztwo 

jak to zużycie wody się przedstawia. Stawka za śmieci jest ekwiwalentna, czy jest od 

osoby, czy jest od wody. 

 Radny Łastowski dodał, że jakaś norma zużycia wody przypada na człowieka. 

 Burmistrz odniósł się do słów poprzednika informując, że te rozwiązanie bierze 

się w przypadku nowych nieruchomości, które dochodzą w trakcie do rozliczenia i jest 

deklarowana jako średni krajowy Polak, który wody zużywa około 3 m3. 

 Przewodnicząca komisji Aneta Flis spytała się o tę minimalna stawkę, ponieważ 

zna rodziny, które maja podpiętą wodę a korzystają z hydroforu. Był obowiązek 

podpięcia się do wody, więc to zrobili a tylko symboliczną wartość podają, że zużywają 

wodę. Przewodnicząca zaznaczyła, że ma obawy, żeby nie było tak, że  koszty opłaty 

za wodę od osób, które mają zaoszczędzoną wodę przejdą na tych którzy normalnie 

płacą. Bo wtedy będzie stawka bardzo wysoka. 

 Radna Durejko stwierdziła, że opłata za śmieci w przeliczeniu na wodę się nie 

sprawdzi. Na wsi praktycznie każde gospodarstwo domowe ma swoje ujęcie wody, te 

ujęcia zostały zamknięte tylko dlatego, że był taki obowiązek. 

 Radny Wilant dodał, że ci którzy nie mają hydroforu to wiercą studnie głębinowe. 

 Radny Łastowski potwierdził, że robiąc objazdy po wsiach potwierdza, że 

mieszkańcy na wsiach wiercą studnie. 



 Radny Zygmunt Czarny dodał, że Rodzinne Ogrody Działkowe płacą 200 zł za 

pojemniki 1100 litrowe, 200 zł za szkło i za pozostałe też 200 zł. Jest to duże obciążenie 

finansowe dla ROD, wywóz jest 2 razy w tygodniu. To ogromne wydatki. 

 Burmistrz odniósł się do słów Radnego Czarnego, że Rodzinne Ogrody 

Działkowe staną się obiektami letniskowymi i będzie określona inna stawka 

maksymalna, roczna. 

 Radny Adrian Hałuszka zaproponował, aby Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi 

złożyła wniosek do Ministra Środowiska odnośnie udzielenia opinii, czy jest 

możliwość ustalenia minimalnej stawki opłaty w generowaniu odpadami  

w przypadku, gdy gmina zmieni system poboru opłat uzależniając wysokość opłat od 

poziomu zużytej wody. 

 Komisja nie przychyliła się pozytywnie do tego wniosku, niniejszy wniosek 

został złożony przez Radnego Adriana Hałuszkę samodzielnie. 

 Radna Durejko stwierdziła, że nie trzeba być pionierem, dlaczego nie chcemy 

korzystać z tego co już mamy ustalone? 

 Przewodnicząca dodała, że należy dążyć do tego, aby stawki malały, albo 

chociaż stanęły w tym miejscu, gdzie są obecnie, aby nie rosły. Należy tak edukować 

siebie, pozyskiwać informację, aby starczyło to, co jest. 

 Radny Wincenty Kilian zauważył, że nie wiadomo ilu mieszkańców produkuje 

śmieci? 

 Burmistrz odpowiedział, że zadeklarowanych jest 19 tysięcy osób. A reszta albo 

się nie poczuwa, albo ich nie ma. 

 Radny Kilian stwierdził, że warto deklarację zmieniać jeżeli np. ktoś  

z domowników umrze albo się urodzi. 

 Radny Adrian Hałuszka złożył wniosek jako wniosek komisji : Czy w razie 

potrzeby na obszarze sołectwa jest możliwość powstania punktu 

przeładunkowego odpadów biodegradowalnych. 

 Członkowie komisji dyskutowali na temat niniejszego wniosku. Zwrócili 

uwagę,na to, że ta selekcja odpadów bio musi być bardzo dokładnie przeprowadzana.      

Przewodnicząca poddała pod głosowanie niniejszy wniosek komisji. Głosowanie 



przedstawia się następująco: za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 

 Komisja stwierdziła, że musi być taki punkt przeładunkowy na odpady bio 

bardzo dobrze zabezpieczony. 

 Radny Józef Łastowski zadał pytanie czy nie celowe byłoby, aby na 

pojemnikach wykonać naklejki żeby to ułatwiło segregację. 

 Burmistrz odpowiedział, że bardzo już by chcieli to wdrożyć. Prawda jest taka, 

że pojemniki nie spełniają wymogów, mają inne kolory niż powinny być, są z innego 

materiału, a wszystkie powinny być z tworzywa sztucznego, nie powinno być tych 

pojemników na popiół. Jako gmina mamy dużo do dostosowania się do regulaminu 

jeśli chodzi o pojemniki. Dużo jest do naprawienia. 

 Wincenty Kilian złożył wniosek: jaki byłby koszt wyposażenia mieszkańców 

gminy w pojemniki na wszystkie frakcje odpadów komunalnych? 

 

Ad 7) Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej Trzcianki. 

 Pierwszą z analizowanych uchwał była uchwała w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Trzcianka na lata 2019-2032 wraz z 

uchwałą w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok oraz uchwały w 

sprawie zaciągnięcia kredytu na wyprzedzające finansowanie działań 

finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej. 

 Skarbnik Joanna Zieńko wytłumaczyła: Załącznik nr 1 jest dostosowany do 

zmian w wprowadzonych do budżetu na 2019 rok, załącznik Nr 2 to wykaz 

przedsięwzięć do WPF. Dodano następujące przedsięwzięcia: 1. Projekt miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego gminy Trzcianka dla drogi rowerowej  

z Siedliska do Trzcianki oraz 2. Projekt miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Trzcianki w rejonie ulic: Sikorskiego, Kolejowej, Składowej. 

Dokonano zmian w przedsięwzięciu już istniejącym - projekty techniczne dróg -  

w 2020 roku dopisano 200 tysięcy złotych. Ujęto zmiany dotyczące kredytu, należało 

zmniejszyć dochody i wprowadzić przychód w kwocie kredytu. Kredyty na 

wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze środków pochodzących  

z budżetu Unii Europejskiej, jest duże zagrożenie, że nie otrzymamy pieniędzy z Unii 



Europejskiej od Marszałka na Pilski Obszar Strategicznej Interwencji i dlatego ten 

kredyt będzie zaciągnięty. W specyfikacji będzie zapisane , że jeżeli w tym roku te 

środki wpłyną to tego kredytu nie trzeba będzie zaciągać, ale istnieje duże 

prawdopodobieństwo, że nie dojdzie do rozliczenia. Aby zachować płynność zaciągnie 

gmina kredyt. Kredyt to kwota 7.191.444,44 zł, który zostanie przeznaczony na 

sfinansowanie planowanego deficytu budżetu w 2019 roku,  

w związku z realizowanymi zadaniami majątkowymi w części dotyczącej 

finansowania z budżetu Unii Europejskiej, z tego na : 

1. Budowę drogi dla rowerów ze Smolarni do Trzcianki w wysokości 652.785,11 

zł, 

2. Budowę pomostów pływających nad jeziorem Sarcz w Trzciance w wysokości 

212.500,00 zł 

3. Zagospodarowanie Placu Pocztowego wraz z utworzeniem Centrum Integracji 

Społecznej oraz zagospodarowanie terenu Targowiska Miejskiego wraz  

z terenami przyległymi w wysokości 6.326.159,33 zł. 

 Skarbnik wyjaśniła, że proces refundacji wymaga w pierwszej kolejności 

wydatkowania środków własnych a następnie wystąpienia z wnioskiem o płatność- 

refundację należnych środków. Najczarniejszy scenariusz jeżeli gmina dostałaby 

środki w grudniu w przyszłym roku, przy założeniu zaciągnięcia kredytu w całej 

kwocie to odsetki wyniosłyby 120 tysięcy złotych. Nie będzie żadnych kosztów jeżeli 

gmina nie będzie musiała zaciągnąć tego kredytu. 

 Zmiany do budżetu: 201.555,40 zł dotacja celowa z przeznaczeniem na 

wyposażenie szkół w podręczniki, materiały edukacyjne, 2.015,00 zł odszkodowanie 

z ubezpieczenia za uszkodzenie autobusu szkolnego, 203.033,00 zł - dotacja celowa  

z budżetu państwa na zadania własne MGOPS, 150.000,00 zł - dotacja celowa na 

zadania własne z przeznaczeniem na dofinansowanie zadań wynikających  

z programu „Senior +”, 50.000,00 zł - środki z Nadleśnictwa Zdrojowa Góra  na remont 

odcinka drogi gruntowej w m. Stobno, 35.000,00 zł - środki z Nadleśnictwa Krzyż na 

remonty drogi z m. Biernatowo, 3030.896,00 zł - darowizna od firmy DINO Polska 

S.A. na budowę chodnika przy ul. Broniewskiego w Trzciance. 



 Po stronie wydatków wprowadza się zmiany: 70.000,00 zł - remont drogi 

gruntowej we współpracy z Nadleśnictwem Krzyż (dofinansowanie 50 % wartości 

zadania), 100.000,00 zł - remont drogi gruntowej w Stobnie we współpracy  

z Nadleśnictwem Zdrojowa Góra (dofinansowanie 50% wartości zadania), zmniejsza 

się wydatki bieżące o kwotę 23.000,00 zł na przeglądy techniczne dróg oraz o kwotę 

180.040,00 zł na remonty bieżące dróg gminnych, zwiększa się wydatki bieżące  

o kwotę 8.000,00 zł na oznakowanie ulic oraz o kwotę 10.000,00 zł na usuwanie barier 

architektonicznych, zmniejsza się o kwotę 2.600,00 zł na budowę chodnika  

w Smolarni w związku z zakończeniem budowy. Ponadto zwiększa się wydatki  

o kwotę 10.000,00 zł na odszkodowanie za niedostarczenie lokalu socjalnego. 

Zwiększa się o kwotę 30.238,00 zł wydatki, w tym: 5.000,00 zł na zakup materiałów i 

wyposażenia do lokali komunalnych, 20.238,00 zł remonty budynków komunalnych, 

5.000,00 zł koszty zastępstwa procesowego. O 15.000,00 zł zwiększa się wydatki na 

remonty placów zabaw. Ustalono wydatki w kwocie 137.603,00 zł na zapłatę odsetek 

dla firmy Altvater oraz 8.100,00 zł na koszty zastępstwa procesowego w postępowaniu 

apelacyjnym zgodnie z wyrokiem sądowym. Sprawa zakończona  

z Altvaterem. Zmiany w oświacie - łącznie zwiększenie o ponad 43.000,00 zł. 

 Radny Kilian zwrócił się z zapytaniem, czy ta kwota z remontu dróg, to kwota 

pomniejszona o te remonty które i tak będą robione? 

 Otrzymał odpowiedź od Burmistrza, że tak, ściągamy swoje środki a wchodzą 

środki z Nadleśnictw. 

 Radna Durejko zadała pytanie jak w praktyce wygląda profilowanie dróg? 

 Burmistrz odpowiedział, że będzie jeszcze jedna akcja z profilowaniem dróg. 

 Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Trzcianka na lata 2019-2032. Komisja 

zaopiniowała pozytywnie projekt niniejszej ustawy w głosowaniu za - 9, przeciw - 

0, wstrzymujących - 0. 

 Następnie przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok. Komisja zaopiniowała 

pozytywnie projekt niniejszej uchwały w głosowaniu za - 9, przeciw - 0, 



wstrzymujących - 0. 

 Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zaciągnięcia kredytu na wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze 

środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej. Komisja zaopiniowała 

pozytywnie projekt niniejszej ustawy w głosowaniu za - 9, przeciw - 0, 

wstrzymujących - 0. 

 Projekt uchwały w sprawie określenia oświatowych jednostek budżetowych, 

które gromadzą dochody na wydzielonym rachunku, źródeł tych dochodów i ich 

przeznaczenia, sposobu i trybu sporządzania planu finansowego, dokonywania 

zmian  w tym planie i ich zatwierdzania. 

 Skarbnik wyjaśniła, że Gminne Przedszkole Nr 4 w Trzciance gromadziło na 

wydzielonym rachunku dochodów własnych opłaty za najem lokalu mieszkalnego. W 

związku z tym, że Gmina Trzcianka pozyskała środki finansowe z Programu 

„Maluch+”, w dotychczasowym lokalu mieszkalnym zostanie utworzony oddział 

żłobkowy, dlatego wykreślono Gminne Przedszkole Nr 4 w Trzciance z wykazu 

samorządowych jednostek oświatowych gromadzących dochody na wydzielonym 

rachunku. 

 Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

określenia oświatowych jednostek budżetowych, które gromadzą dochody na 

wydzielonym rachunku, źródeł tych dochodów i ich przeznaczenia, sposobu  

i trybu sporządzania planu finansowego, dokonywania zmian  w tym planie i ich 

zatwierdzania. Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt niniejszej ustawy  

w głosowaniu za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących – 0. 

     Projekt uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania i przyznawania 

dodatków oraz kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez gminę Trzcianka. 

Komisja zapoznała się z projektem uchwały. 

   Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VI/45/19 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 28 lutego 2019 r. w sprawie zasad i trybu przeprowadzania 

konsultacji społecznych dotyczących budżetu obywatelskiego gminy Trzcianka. 



   Burmistrz wyjaśnił, iż powyższa zmiana wynika z konieczności dostosowania 

zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych dot. budżetu obywatelskiego 

Gminy Trzcianka do osób chcących oddać swój głos drogą elektroniczną. 

   Przewodnicząca komisji spytała jak to będzie, jeżeli mieszkaniec odda głos  

u niej jako u sołtysa na karcie, a ktoś w Urzędzie poprosi tę osobę jeszcze raz  

w Urzędzie to, czy to będzie jakoś weryfikowane? 

   Burmistrz odpowiedział, że będzie to weryfikowane. Gmina chce, aby było jak 

najmniej papierowych kart, a jak najwięcej elektronicznych głosów. 

   Radny Adrian Hałuszka jak rzeczywiście będzie weryfikacja, identyfikacja 

danego mieszkańca, który odda głos na budżet obywatelski? 

   Burmistrz chce uniknąć fałszowania kart papierowych. PESEL będzie 

zabezpieczał oddanie głosu. 

   Komisja zapoznała się po dyskusji z projektem uchwały. 

   Kolejno omawiano projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 

XXIX/233/16 Rady Miejskiej Trzcianki z dnia 24 listopada 2016 r. w sprawie 

opłaty targowej pobieranej na terenie gminy Trzcianka. 

   Przewodnicząca poddała pod głosowanie niniejszy projekt uchwały. 

Głosowanie przedstawiało się następująco: za - 7, przeciw - 1, wstrzymujących się 

- 1. 

   Następnie omawiano projekt uchwały w sprawie wskazania wstępnego 

miejsca lokalizacji nowego przystanku komunikacyjnego na terenie miasta 

Trzcianki. 

    Burmistrz wyjaśnił, że należało wyznaczyć przystanek komunikacyjny  

w pobliżu Szkoły Podstawowej Nr 2 im. Wł. Broniewskiego w Trzciance, tak aby 

przewoźnik realizując przewozy szkolne na terenie miasta i gminy mógł legalnie 

zatrzymać autobus zapewniając tym samym bezpieczną obsługę uczniów. 

   Radny Adrian Hałuszka zadał pytanie, jak będzie wyglądał dowóz z obszarów 

wiejskich do szkół? 

   Burmistrz odpowiedział, że gmina rok rocznie ogłaszała przetarg na dowóz 

dzieci do szkół, tym przetargiem nie obejmowała terenu, na którym kursował autobus 



gminny. W tym roku przetarg będzie obejmował wszystkie trasy. Prywatny przewoźnik, 

który wygra przetarg będzie gminę obsługiwał. Autobus szkolny kosztuje gminę 100 

tysięcy złotych w skali roku. Natomiast te dowozy około 77 tysięcy złotych. 23 tysiące 

złotych są zaoszczędzone. To kwota zaoszczędzona też za inne przewozy, autobus 

wymagałby teraz gruntownego remontu, co wiążę się  

z kosztami i dlatego gmina zdecydowała autobus zlikwidować. 

   Radna Jadwiga Durejko stwierdziła, że autobus gminny był wykorzystywany 

także do innych celów. Są Zespoły Malwy, Małolaty, dzieci jeździły na basen. 

   Burmistrz odpowiedział, że jeżeli radni zagwarantują w budżecie środki na 

transport, to gmina będzie to realizować, a jeżeli nie to zespoły, czy przedszkola będą 

musiały we własnym zakresie to organizować. Burmistrz nie chce brać 

odpowiedzialności za ludzi, bo autobus nie jest do końca sprawny. 

   Radna Jadwiga Durejko stwierdziła, że zespoły promują gminę na zewnątrz. 

   Przewodnicząca poddała pod głosowanie niniejszy projekt uchwały. Komisja 

zaopiniowała pozytywnie niniejszy projekt uchwały w głosowaniu za – 8, przeciw 

– 0, wstrzymujących się – 0. 

   Następnie omówiono projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości rolnej 

na terenie miasta Trzcianka. Burmistrz poinformował, że jest to działka nr 2152/1. 

Będzie ogłoszony przetarg. 

   Radna Jadwiga Durejko jest zdziwiona nakazem usunięcia tych szopek na ulicy 

Kopernika. Ludzie mają tam piece, i muszę gdzieś składować opał. Ci ludzie bardzo 

chętnie usuną te szopki jeżeli będą mieli zmianę ogrzewania. 

   Radny Adrian Hałuszka dodał że jest to obszar, jest to mienie gminne. Myśli, że 

składowanie opału jeszcze istnieje, ale kupno brykietu, węgla, czy drewna przy 

zachowaniu płynności finansowej lepiej to robić raz na miesiąc, kupować, zużywać  

a nie składować na później. 

   Radna Jadwiga Durejko powtórzyła po raz kolejny, że najważniejszy jest 

człowiek. Zwróciła uwagę, że mieszkańcy i właściciele tych szopek na ul. Kopernika, 

które mają zostać usunięte, to osoby o bardzo niskich dochodach. Za grosze gromadzą 

te drewno, składują. Metoda gromadzenia drewna na zimę jest na wsiach cały czas 



obecna. 

Radny Józef Łastowski stwierdził, że jest za tym aby te szopki „na dziko” postawione 

rozebrać, uporządkować, a po drugie słyszeliśmy, że jest możliwość stawiania przy 

budynkach komunalnych budynków gospodarczych i może w tym kierunku pójść. 

   Burmistrz poinformował radnych, że warto rozmawiać z mieszkańcami,  

a prawdopodobnie ten budynek zostanie podłączony do sieci Veoli i tak to się rozegra. 

   Przewodnicząca poddała pod głosowanie niniejszy projekt uchwały. Komisja 

zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości rolnej 

na terenie gminy Trzcianka w głosowaniu: za - 8, przeciw - 0 , wstrzymujących się 

- 0 . 

   Następnie Radni omawiali projekt uchwały w sprawie trzcianeckiej 

inicjatywy lokalnej. 

   Burmistrz wyjaśnił, że jest to kolejne narzędzie do aktywizacji mieszkańców, 

aby wspólnie z gmina tworzyli pewne działania i inwestycje. Ono było realizowane 

czasami, ale nie w sposób taki formalny, jak teraz. Od 2010 roku takie narzędzie  

w ustawodawstwie funkcjonuje i umożliwia współpracę mieszkańców osobiście  

z gminą na rzecz realizacji pewnego przedsięwzięcia, oczekiwanego przez 

mieszkańców, w ramach którego obie strony zobowiązują się do pewnych świadczeń: 

rzeczowych, finansowych lub wkład pracy. Ta uchwała określa tryb i kryteria realizacji 

takich przedsięwzięć. Dzięki niej będzie możliwe robienie wspólnych działań 

mieszkańców z gminą. Będą określone ramy prawne. 

   Radny Adrian Hałuszka zauważył, że to bardzo ciekawa uchwała. Możemy 

powiedzieć np. o takich przedsięwzięciach jak dojazdy do pola. Chodzi o inicjatywy 

lokalne, stwierdził że mieszkańcy wsi na pewno mieliby bardzo dużo pomysłów, na 

jakie przedsięwzięcie można by pozyskać środki. Warto rozmawiać z ludźmi aby 

działali w tym kierunku. 

   Radna Jadwiga Durejko zauważyła, że cały czas kuleje temat dróg gminnych, 

obawia się o rozmycie budżetu. 

   Przewodnicząca poddała pod glosowanie niniejszy projekt uchwały. Komisja 

zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w głosowaniu: za - 8, przeciw - 0, 



wstrzymujących się  - 0. 

   Kolejno komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie 

utworzenia Trzcianeckiej Rady Seniorów oraz nadanie jej statutu w głosowaniu  

za - 8, przeciw-0, wstrzymujących się -0. 

   Następnie komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia planów pracy komisji stałych rady Miejskiej Trzcianki na II półrocze  

w głosowaniu za - 8, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 

Ad 8) Sprawy wniesione do Komisji. 

   Przewodnicząca zaprosiła na naradę z sołtysami w dniu 29 sierpnia 2019 roku, 

o godz.12.00 w sali ślubów tut. Urzędu. 

 

Ad 9) Wnioski Komisji. 

Radny Józef Łastowski wnioskuję na prośbę mieszkańców Osiedla XXX-lecia i ul. 

Powstańców Wlkp. zwraca się o podjęcie działań przez referat Ochrony Środowiska o 

kontrolę piekarni przy ul. Powstańców Wlkp. Nocą z kotłowni piekarni palone są różne 

materiały a z komina, który nie ma żadnych zabezpieczeń wylatują dużej ilości sadzy. 

 

Radny Wincenty Kilian składam zapytanie jaki byłby koszt wyposażenia 

mieszkańców gminy w pojemniki na wszystkie frakcje odpadów komunalnych. 

 

Radny Adrian Hałuszka wnioskuję o udzielenie informacji czy jest możliwość 

ustalenia minimalnej stawki opłaty w generowaniu odpadów w przypadku gdy Gmina 

zmieni system poboru opłat uzależniając wysokość opłaty od poziomu zużytej wody. 

 

Radny Zygmunt Czarny  wnioskuję w imieniu mieszkańców Os. Słowackiego, gdzie 

zwracają mi uwagę, kiedy będzie wykoszony trawnik przy ulicy Staszica, przy Sklepie 

Dino na terenie Gminy, jest na tym terenie trzech właścicieli. 

 

Radny Zygmunt Czarny wnioskuję o zakup specjalnych worków z wodą, które 

nawadniałyby  drzewa posadzone na terenie Gminy Trzcianka. 



 

Radny Mariusz Łuczak wnioskuję do Pana Burmistrza i do Radnych Rady Miejskiej 

Trzcianki o umorzenie III I IV raty podatku rolnego . Prośba spowodowana kolejną 

suszą jaka wystąpiła w 2019 roku. 

 

Radny Ryszard Wilant wnioskuję o zabezpieczenie cieku wodnego przy ulicy 

Gorzelnianej, obok posesji nr 15. Jest to kolejny wniosek w tej sprawie. W okresie 

zimowym płynąca woda z góry tworzy powłokę lodu, który stwarza zagrożenie dla 

poruszających się tam osób. 

 

Radny Ryszard Wilant  wnoszę o naprawę chodnika na ulicy Parkowej w Białej. Chcę 

nadmienić, że ten chodnik był już kilka razy naprawiany,  a ostatnio 2 miesiące temu. 

 

Ad 10) Zamknięcie posiedzenia. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca Komisji podziękowała 

wszystkim za aktywny udział i zamknęła posiedzenie komisji. 

 

 

 Protokolant       Przewodnicząca Komisji 

 

  Ewelina Ćwiek                 Aneta Flis 


